
ИЗВОД 

из Записник са 11 седнице РО Синдиката науке 

 

Седница је одржана 14.11.2013. са почетком у 12 сати у згради СССС, сала на другом спрату, 
Трг Николе Пашића 5. 

Седници су присуствовали: 28 чланова РОС науке и 6 представника синдикалних 
организација чланица Синдиката науке. 

Испред Министарства просвете, науке и технолошког развоја присуствовао је проф. Др 
Ивица Радовић, помоћник министра за технолошки развој. 

Седницу је сазвала и њом председавала др Ђурђица Јововић, председница. 

На седници је усвојен и разматран  

ДНЕВНИ РЕД: 

 1. Пројектни циклус 2011. – 2014. године (буџет за 2014. год., продужење пројектног 
циклуса, евалуација пројеката и истраживача ...), 

2. Правилник о избору у научна звања, 

3. Укључивање на пројекте младих истраживача у 2014. години и финансирање докторских 
студија, 

4. Информације о раду ЈУП-а у 2013. год. и план активности за 2014. годину, 

5. Посебан колективни уговор за науку, 

6. Измене и допуне Закона о НИД-у и могући модели финансирања института у наредном 
периоду, 

7. Проблеми у функционисању једног броја института у области технолошког развоја, 

8. Текућа питања 

Председница Синдиката науке, др Ђурђица Јововић, је присутне подсетила да смо о темама 
које чине дневни ред седнице у више наврата расправљали, као и да смо наше ставове по 
истим доставили Министарству и Националном савету. Др Јововић је такође, присутне 
упознала са детаљима разовора са министром Крстићем у вези са буџетом за науку за 2014. 
годину, као и са седнице Националног савета, којој је присуствовала на позив државног 
секретара за науку, проф. др Александра Гајића. 

 

 



1. 1. Буџет  

Министар Крстић се сложио да запослени у науци имају исти статус са осталим запосленима 
у јавним службама и дао чврсте гаранције да кашњења у исплатама неће бити, као и да ће се 
плате у 2014. год. повећати за 2%.  

ДМТ2 из буџета је за 2014 је незнатно повећан (на 400 милиона динара), захваљујући 
залагању др Јововић на састаку са министрима Крстићем и Јовановићем, а очекује се и 
редовнија набавка потрошног материјала и опреме преко ЈУП-а. Министар Крстић је такође 
обећао да, ако у следећих 6 месеци ЈУП не профункционише, ће са представницима 
Министарства и Синдиката науке заложити за решавање овог проблема. 

На слици се види како су се кретала издвајања за науку заједно са планом за 2014. Да Вас 
потсетимo да класификација 424 поред наших плата обухвата: ДМТ1, ДМТ2, трансфер 
технологија, САНУ, Матицу српску, Центар изузетности, међународну сарадњу, 
усавршавање, стипендије, литературу, издавање публикација, научне скупове... 

За 2014 разлика у класификацији 424 (плаво и црвено) односи се на 1,416 милијарди динара 
предвиђених за програм HORIZON 2020 и за ДМТ2 из кредита (ЈУП) 2,8512 милијарде. 

 

 Министар ПНТР и Државни секретар Гајић су чланови Управног одбора ЈУП-а, па ће и са те 
позиције имати бољи увид у рад ЈУП-а. Такође је речено да ће средства која не буду могла да 
се остваре 2014., моћи да се пренесу у 2015. 



Проф. Радовић је изнео прецизне податке о уплатама средстава за ДМТ2 –који није из 
кредита:  у 2011 ДМТ2 је исплаћен у целости - 480 милиона дин., у 2012 је било планирано 
533 милиона дин, али је исплаћено 373 милиона; у марту 2013 је исплаћен дуг из 2012, а 
анексима је за 2013 уговорено 221 милион, који је и исплаћен, а у октобру је уплаћен  
додатак од 150 милиона, што укупно чини 371 милиона за 2013. 

1. 2. Евалуација пројеката и истраживача 

Евалуација пројеката и истраживача зависи од тога да ли ће се пројектни период продужити 
за годину дана или не, као и од будућег начина финансирања запослених у науци. Постоји 
предлог са којим се сагласило 95% Института (после анкете ЗИС-а послате директорима), да 
се пројектни период продужи за годину дана и то првенствено због нередовне набавке 
опреме и средстава за рад који нису стизали благовремено. Међутим, ово питање није правно 
решено (с обзиром да постоје уговори који се морају поштовати), а министар Јовановић 
очекује предлог Националног савета на основу кога ће донети одлуку како о продужењу 
пројектног циклуса, тако и о евалуацији. Професор Радовић је наговестио прелазак на 
институционални начин финансирања науке у будућем пројектном периоду. Међутим, за то 
сада треба урадити и правни део посла, а то је промена Закона о науци. Држава ће до тада 
морати да дефинише своје приоритете у науци. За сада је највероватнији предлог да ће део 
плате научника бити финансиран институционално, а да ће за други део истраживачи 
конкурисати на пројекте. Пројеката ће свакако бити мање, али се  очекује повезивање науке 
са другим министарствима.  

2. Правилник о избору у звања: постоји новији предлог Правилника у односу на онај који је 
Синдикат имо прилике да види и на који смо Националном савету послали примедбе у 
назначеном року. За сада се сигурно зна да ће се новим правилником много више пажње 
посветити квалитативним критеријумима него до сада.  Постоји генерално негодовање према 
тренутном, врло квантитативном начину оцењивања кандидата.  

3. Финансирање докторских студија: Проф Радовић је рекао да у протеклом периоду није 
било укључивања младих истраживача на пројекте, осим у случају замене због одласка у 
пензију и сл. Министарство је послало већи број захтева Институтима у циљу прикупљања 
детаљних података о структури запослених, а између осталог и о докторантима и њиховом 
раду. Постоји велики број доктораната који овај статус имају предуго. На основу анализе 
прикупљених података Министарство ће донети званичан став по овом питању. Генерално, 
Министарство сматра да треба пооштрити критеријуме за примање младих на пројекте, јер 
су у овом пројектном циклусу примани чак и неки који нису испуњавали задате критеријуме, 
а места и новца нема. С обзиром да се сада и образовањем и науком бави исто министарство, 
новом Стратегијом образовања треба регулисати односе између факултета и института по 
питању финансирања докторских студија. Неки факултети имају договоре са неким 
институтима око неплаћања докторских студија, али то су договори на нивоу декана и 
директора, а неки други имају врло искључив однос према плаћању докторских студија, па 
их наплаћују чак и својим асистентима! Такође, постоји проблем менторства код израде 
докторских теза, јер један број факултета Београдског Унивезитета не дозвољава менторство  
и учешће у комисијама за одбрану теза истраживачима са института. Министар је обећао да 



ће се лично позабавити овим проблемом заједно са деканима факултета. Професор Радовић 
је рекао да постоји иницијатива Заједнице института да организује трибину, на којој ће 
учествовати сви релевантни представници науке и просвете и која ће се бавити овом темом.  

4. Што се ЈУП-а тиче, Министарство има обавезу да до новембра месеца у текућој години 
обавести ЈУП о потраживањима за следећу годину. Министарство је ове године квоте 
определио тек у августу, па је тако и целокупни процес наручивања и даљњих поступака 
започео јако касно, па се реализација набавке очекује у првом кварталу 2014. год. Ове године 
су квоте за следећу годину опредељене на време, а тражено је 9 милиона Еура. Уговором о 
реализацији пројеката са ЕИБ и Светском банком, предвиђено је да Министарство формира 
комисију која ће пратити реализацију ових пројеката набавке опреме и потрошног 
материјала, па је иста и формирана са закашњењем од 2 године. У ту комисију, испред 
министарства, улазе помоћници проф Радовић и проф Базић, а на њихов предлог и 
председница Синдиката науке, др Ђурђица Јововић, тако да ће све информације везане за 
пословање ЈУП-а  бити много доступније.   

5. На питање о ПКУ, проф. Радовић је рекао да је нови Министар о овоме обавештен, али да 
нема прецизније информације о судбини истог, нарочито док се не разреши коначан начин 
финансирања науке. 

7. О институтима који имају проблеме у функционисању, а у главном су из области 
пољопривреде, проф Радовић је рекао да се разматрају могући начини повезивања, као  и 
финансирања, ових института са министарством пољопривреде. Биће организован посебан 
састанак на који ће бити позвани преставници синдиката, руководство института, 
представници Министарства просвете и Министарства пољопривреде. 

8. Текућа питања 

Члан РО из Института Винче је дао предлог да се укину институције које су основане у 
оквиру кредита Светске банке (ЈУП; Центар за промоцију науке, итд.), јер нису оправдале 
своје постојање. Проф. Радовић је рекао да оне морају да постоје до краја 2014, док се не 
заврши Уговор са Светском Банком. Даља судбина ових институција је за сад непозната.  

ДР Александра Николић, члан РО из ИХТМ, обавестила је проф Радовића да запослени у 
институтима у два наврата нису добили повећање плата које су добили остали запослени у 
јавним службама, као и наше колеге са факултета и да тај дуг износи 5,53%. Проф Радовић 
није хтео да коментарише ове наводе, док се лично и конкретно не упозна са овим 
проблемом. 

Чланови одбора су истакли да је присуство помоћника министра, проф Радовића, на седници 
РОС науке било врло заначајно јер су добили много информација које су од значаја за даљи 
рад синдиката. 


